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JAUNĀ GARKALNES NOVADA DOME UZSĀK DARBU

Jaunievēlētās garkalnes novada domes pirmajā sēdē 20. jūnijā ievēlēti:
Domes priekšsēdētājs – Mārtiņš Gunārs Bauze-Krastiņš (14 balsis par, 1 pret).
Priekšsēdētāja vietnieks – Juris Silovs (10 balsis par, 5 pret).

Divi garkalnes novada domē ievēlētie deputāti Jeļena Toca (“Saskaņa”) un gundars 
krievs (ZZS), ievērojot likumā “Par pašvaldībām” 37. pantā noteiktos amatu apvie-
nošanas ierobežojumus, ir nolikuši savus mandātus. viņu vietā deputāta mandātu ir 
ieguvuši Jeļena kristapa (“Saskaņa”) un raimonds Fūrmanis (ZZS).

Savukārt, deputāte egija Pumpure-Zabirko, kas tika ievēlēta no saraksta “Latvijas re-
ģionu apvienība”, politiskā partija “reģionu alianse” savu deputāta mandātu ir noliku-
si uz laiku un viņas vietā deputāta mandātu ir ieguvusi Terēza Luksa-Sigate.

gNv

Jeļena kristapa raimonds Fūrmanis Terēza Luksa-SigateMārtiņš gunārs Bauze-krastiņš

garkalnes centrā ir uzbūvēts jauns spēļu laukums, kuru iemīļojuši vietējie bērni. Novēlam izbaudīt vasaru un būt saudzīgiem pret 
sevi un spēļu laukuma objektiem. Lai labi kalpo! gNv

BĒRNU LAUKUMS GARKALNĒ
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Izdevējs: Garkalnes novada Dome, Brīvības gatve 455, Rīga LV-1024.
Tālrunis 6780 0918; fakss 6799 4414, dome@garkalne.lv

Iznāk kopš 1995. gada decembra. Reģistrācijas Nr. 000701882.
Tipogrāfija “Veiters”, tirāža 4000 eksemplāru. Iznāk reizi mēnesī.  
Izdevumu apmaksā Garkalnes novada Dome.

Materiālus publicēšanai sagatavojis Domes Sabiedrisko attiecību daļas  
vadītājs Mārcis Bauze-Krastiņš (2617 7087, e-pasts: gnv@garkalne.lv).

Informāciju, ieteikumus, interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt uz  
e-pastu vai iesniegt Domē līdz mēneša 15. datumam.

GARKALNES
NOVADA
VĒSTIS

Laikrakstu “Garkalnes Novada Vēstis”
Garkalnes novadā izplata kurjeri:
Treinis (2934 0718): Amatnieki, Sunīši, Upesciems (Ziedu ielas, Dārzniecības iela, 
Karpu iela, Smenas rajons) Berģi, Bucīši, Bites, Pleskavas šoseja ap Depo, Suži, 
Priedkalne, Bukulti, Alderi, Baltezers, Priežlejas.

Dagmāra (2957 8955): Langstiņi, Ziemeļnieki, Padebeši, Garā jūdze, Dumbrāji, 
Upesciems (līdz Ziedu 15), Makstenieki, Zaķumuiža, Skuķīši, Garkalne, Remberģi, 
Stacija Krievupe, Remberģi, Cīrulīši.

Izdevējs neatbild par autordarbu saturu. Pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta.Laikrakstu lasiet arī www.garkalne.lv/gnv

Jā, tas par ko daudz ir taujāts un pra-
sīts, saņemti daudzi solījumi, beidzot sāk 
realizēties dzīvē – ir uzsākta centralizēto 
kanalizācijas tīklu izbūves projektēšanas 
darbi Berģu ciemā (rīgas teritorijā). Pro-
tams, mūsu novadam labāk būtu paticis, 
ja par eS fondu naudu izbūvētu centrali-
zētos tīklus arī mūsu teritorijā. Tieši par 
tādu risinājumu garkalnes domes vadība 
iestājās 2012. gadā un 2014. gadā, kad 
lūdza nodrošināt eS fondu līdzfinansēju-
mu, lai projektu realizētu visā Berģu te-
ritorijā – gan rīgas gan garkalnes daļā. 
Diemžēl, mēs netikām saklausīti, bet kā 
saka “labāk zīle rokā, nekā mednis kokā”, 
jo šī “zīle” arī ir diezgan laba:
- Izbūvējot centralizēto tīklu rīgas pusē, 
tur kur tas iet pa robežu ar mūsu nova-
du, tiks izbūvētas pieslēguma vietas pretī 
katram īpašumam un šķērsielām, kas at-
rodas mūsu pusē.
- 1. autobusa galapunktā, kur tiks izbū-

vēta kanalizācijas sūkņu stacija, tiks pa-
redzēts pieslēgums, kur varēs novadīt 
notekūdeņus no Mašēnu ezera un Upes-
ciema teritorijas.
- Pēc centralizētās kanalizācijas tīkla iz-
būves Berģos, tiks slēgtas esošās no-
tekūdeņu attīrīšanas iekārtas pie Mašēnu 
ezera, kas ņemot vērā to nožēlojamo teh-
nisko stāvokli, būs liels ieguvums ezera 
atveseļošanai un apkārtējās vides sakop-
tībai.

Projektu realizē SIa “rīgas ūdens”. Būv-
projekta izstrādi plāno pabeigt 2018. 
gada maijā. Pēc tam būvdarbu iepirkuma 
procedūra un paši būvdarbi.

Ceram, ka 2019. gadā dzīvosim daudz tī-
rākos un sakoptākos Berģos.

gundars krievs,
Projektu un attīstības daļas vadītājs

CeNtraLizētā kaNaLizāCija Berģos kONSOLIDĒTS                                                                                                                 
aPSTIPrINĀTI  

ar garkalnes novada domes
25.04.2017 sēdes lēmumu

(protokols Nr. 5, 12 §)
precizēti ar garkalnes novada domes  

30.05.2017 sēdes lēmumu
(protokols Nr .6 , 14 §)

Saistošie noteikumi Nr. 6
Grozījumi Garkalnes novada domes 2013. gada 26. marta

saistošajos noteikumos Nr. 6 
„Par sociālo palīdzību Garkalnes novadā”

                                                                                                                                                      
         Izdoti saskaņā ar

Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likuma 33.panta otro daļu,
35.panta ceturto un piekto daļu, likuma „Par palīdzību dzīvokļa jautājumu risināšanā”

14.panta sesto daļu, 25.panta pirmo daļu, 26.panta pirmo un otro daļu,
Ministru kabineta 2010.gada 30.marta noteikumu Nr.299 „Noteikumi par ģimenes

vai atsevišķi dzīvojošas personas atzīšanu par trūcīgu” 17.punktu un 19.4.apakšpunktu, 
Ministru kabineta 2009.gada 17.jūnija noteikumu Nr.550 „Kārtība, kādā aprēķināms, pie-

šķirams, izmaksājams pabalsts garantētā minimālā ienākumu
līmeņa nodrošināšanai un slēdzama vienošanās par līdzdarbību” 13.punktu

Ministru kabineta 2012.gada 18.decembra noteikumu Nr.913  
„Noteikumi par garantēto minimālo ienākumu līmeni” 3.punktu
Ministru kabineta 2006.gada 19.decembra noteikumu Nr.1036

„Audžuģimenes noteikumi” 43.punktu                                                    

                                                                                                           
Izdarīt garkalnes novada domes 2013.gada 26.marta saistošajos noteikumos Nr. 6 
„Par sociālo palīdzību garkalnes novadā”  šādus grozījumus:
1.1 ( Svītrots ar 30.05.2017 precizējumiem) ;
1.2  aizstāt 21.3 apakšpunktā vārdus „ārkārtas situācijā” ar vārdiem „krīzes situ-
ācijā” ;
1.3  izteikt XI. nodaļu šādā redakcijā :
       XI . vienreizējs pabalsts krīzes situācijā.
       57. Sociālajam dienestam ir tiesības lemt par sociālās palīdzības pabalsta            ne-
pieciešamību ģimenei (personai), ja tās situācija neatbilst šajos noteikumos minēta-
jiem pabalstu saņemšanas kritērijiem vai sociālās palīdzības pabalstu veidiem, bet 
ģimenei ir radušās grūtības, kad no ģimenes (personas) neatkarīgu iemeslu dēļ strauji 
samazinājušies kopējie ģimenes (personas) ienākumi un ģimene (persona) nevar ap-
mierināt savas pamatvajadzības krīzes situācijā.
       58. vienreizējais pabalsts krīzes situācijā var tikt piešķirts :
              58.1. stihiskas nelaimes, terora akta, dzīvojamo telpu avāriju vai citu katastrofu 
gadījumā ;
             58.2. iepriekš neparedzamu un no ģimenes (personas) neatkarīgu iemeslu dēļ 
– zādzība, smaga saslimšana, ceļu satiksmes negadījums, ilgstoša ārstēšanās u.tml.
       59. vienreizējais pabalsts krīzes situācijās nonākušajām ģimenēm (personām) 
pēc Sociālā dienesta atzinuma (izņemot ģimenēm/personām, kurām piešķirts trūcīgas 
vai maznodrošinātas ģimenes/personas statuss) tiek piešķirts, ņemot vērā iepriekš 
neparedzamo apstākļu radīto zaudējumu sekas, un tikai tajos gadījumos, ja klientam 
nepienākas cits valsts noteiktais pabalsts, apdrošināšanas atlīdzība vai tas ir nepietie-
kams pamatvajadzību apmierināšanai (ar 30.05.2017 precizējumiem).
       60. vienreizēja pabalsta saņemšanai Sociālajā dienestā jāiesniedz iesniegums, kā 
arī atzinums/slēdziens no iestādes par esošo problēmu (ārstniecības iestādes, valsts 
policijas, valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienesta un tml.).
     61.  Iesniegums un krīzes situāciju apliecinošs dokuments Sociālajā dienestā jāie-
sniedz ne vēlāk, kā trīs mēnešus pēc krīzes situācijas rašanās (ar 30.05.2017 preci-
zējumiem).
       62. vienreizējā pabalsta apmērs tiek noteikts līdz 300,00 euro gadā vienai ģimenei 
(mājsaimniecībai).
       63. ar garkalnes novada domes lēmumu, izvērtējot katru situāciju atsevišķi, vien-
reizējais krīzes pabalsts var tikt palielināts, ņemot vērā pašvaldības budžeta iespējas. 
       64. Ja tiek atklāti apstākļi, ka krīzes situācija radusies personas (ģimenes) ļaunprā-
tīga nodarījuma rezultātā, tad izmaksātais krīzes pabalsts ir jāatmaksā.
1.4. aizstāt 93.punktā skaitli „285” ar skaitli „300”. 
1.5. Papildināt saistošos noteikumus ar 93.1 punktu šādā redakcijā :
                  „93.1ar garkalnes novada domes lēmumu, izvērtējot katru konkrēto situā-
ciju, pabalsts medicīnas pakalpojumu apmaksai var tikt palielināts, ņemot vērā paš-
valdības budžeta iespējas”. 
              1.6. aizstāt 24.punktā vārdus „ārkārtas situācijas” ar vārdiem „krīzes situāci-
jas”.

Domes priekšsēdētājs                                                                            M.g.Bauze-krastiņš

garkalnes novada Pašvaldības policija 
atgādina ievērot garkalnes novada sais-
tošos noteikumus nr. 4 saistībā ar pļau-
šanas darbiem:

nr. 4/14 Garkalnes novadā esošo ne-
kustamo īpašumu īpašniekiem, valdī-
tājiem, pārvaldītājiem: pilnvarniekiem, 
lietotājiem, nomniekiem u.c. perso-
nām, kas atbild par attiecīgo nekus-
tamo īpašumu, ir jānodrošina regulāra 

zālāju nopļaušana, zāles garums ne-
drīkst pārsniegt 15 cm, (ne mazāk kā 
trīs reizes sezonā: no 10. līdz 20. jūni-
jam, no 10. līdz 20. jūlijam un no 10. līdz 
20. septembrim).

Par šajā punktā minēto darbību neveikša-
nu pārkāpējam izsaka brīdinājumu vai uz-
liek naudas sodu fiziskām personām līdz 
LvL 150 (213.43 eUr), juridiskām perso-
nām – līdz LvL 500 (711.44 eUr).

“ainavu izgāztuves” aizsākumi meklējami 
jau 2015. gada vasarā, kad vērīgi nova-
da iedzīvotāji bija novērojuši, ka nelegāli 
atkritumu izvedēji “piegāna” attiecīgā pri-
vātīpašuma teritoriju. Pašvaldības policija 
šai vietai pievērsa pastiprinātu uzmanību 
2015. gada septembrī. Tā paša gada de-
cembrī tika pieķerti arī attiecīgās teritori-
jas piemēslotāji un tie tika sodīti.

garkalnes novada policija ziņo, ka “pri-
vātīpašnieki par nelegālo izgāztuvi netā-
lu no “ainavām” tiek regulāri saukti pie 
administratīvās atbildības par atkritumu 
uzkrāšanu (Saistošie noteikumi nr.4). Tas 
tiks darīts regulāri, kamēr šie atkritumi ne-
tiks savākti. Process notiek lēni un ja šie 
noteikumi netiks ievēroti, tad īpašniekiem 
draud tiesu darbi un citas nepatikšanas.”

Par zāles Pļaušanu

PAR NELEGĀLO IZGĀZTUVI NETĀLU NO “AINAVĀM”
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Dainis Ļeļevs ir kaislīgs sava darba darī-
tājs, tā vismaz runā cilvēki, kuri viņu pa-
zīst. Kontaktējoties ar cilvēkiem, no viņa 
strāvo vienkāršība un sirsnība. Dainis 
Ļeļevs rūpējas par savu skolnieku fizisko 
attīstību, kā arī par sagatavotību dzīvei. 
Viņam šajā jomā ir arī panākumi.

M. Kā jūs nokļuvāt Berģu skolā?

D. BMMP skolas administrācija bija izslu-
dinājusi vakanci uz sporta pedagoga vietu 
pirmskolā un es pieteicos. No šīs dienas man 
ir ļoti labs atbalsts no skolas un garkalnes 
pašvaldības vadības. Skolas direktores un 
mans sapnis nākotnē ir izveidot sporta klasi. 
esmu par to priecīgs un pateicīgs.

M. Pastāsti par šo lielo kausu, kuru esat ie-
guvuši Francijā?

D. Jā – to izcīnījām Francijā, turnīrā, kurā 
piedalījās astoņas meiteņu komandas. Mēs 
izcīnījām pirmo vietu. Par to ieguvām šādu 
lielu kausu. Finālā uzvarējām tikai ar piecu 
punktu starpību, pāšās beigās. 

M. Pastāstiet, kas notiek basketbola jomā 
Garkalnes novadā?

D. Skolā skaitāmies basketbola pulciņš, bet, 
ja kaut ko darām, tad centīgi un ir jau lieli 
sasniegumi. Sākumā spēlējām tā, lai vispār 
kādu uzvarētu, bet tagad jau koncentrēja-
mies uz tiem augstākajiem mērķiem. Nākot-
nē ir plānots tikt pie medaļām Latvijā. Šo-
gad, manuprāt, ir vislielākais kāpums, tika 
liels darbs ieguldīts jau vairākas vasaras. No 
otrās divīzijas pārspēlēs tikām pirmajā divī-
zijā un vēl iekļuvām starp astoņām labāka-
jām komandām. Izcīnījām septīto vietu. Bija 
jau arī iespējas tikt augstāk, bet nākotnes 
vārdā tika darīts, lai līderes redz no malas 
to spēli un tika “iespēlētas” tās meitenes, 
kuras mazāk spēlē, lai izprastu savu vietu. 
Nav jau daudz mums šo meiteņu, neesam 
liela komanda.

M. Cik jūsu komandā ir dalībnieku?

D. vienpadsmit bijām, bet tagad izskatās, ka 
viena atkal dodas kaut kur prom un tad pa-
liekam desmit, bet nekad jau tukša vieta ne-
paliek. katru gadu no citām skolām mēģina 
pievienoties jauni dalībnieki. Piemēram, kas 
turpat blakus dzīvo Langstiņos, garkalnes 
novadā, Upesciemā, bet mācās citās sko-
lās.  

M. Kas ir lielākie šķēršļi un grūtības strādājot 
Berģu skolā?

D. Tā ir mazā zāle, kurā trīspunktu līnijas 
viena otru šķērso. Tādos apstākļos oficiālas 
sacensības nevar notikt, jo zāle ir krietni par 
mazu. garkalnes novadam, paldies, īrējam 
zāli “Sanatorijas internātskolā” vienreiz ne-
dēļā. Ja ir spēle, tad spēlē pa īstam, ja nav 
tad noturam tur treniņu. Ir liela cerība, ka būs 
drīz zāle, bet tas ir tikai laika jautājums. visi, 
kas uzzina mūsu zāles izmērus prasa: kā var 
spēlēt? Bet acīmredzot tas pat palīdz, jo tiek 
uztrenētas īsākas piespēles, tomēr ātruma 
īpašības tiek zaudētas. Mēs strādājam va-
sarā stadionā un tamlīdzīgi. Paldies arī par 
tām vasaras nometnēm, tajās tiek iesaistīti 
līdz piecdesmit bērnu. aug jauna, perspek-
tīva puišu komanda. varbūt, viņi ir maza 
auguma, bet tādi ļoti azartiski. Tomēr gribu 
piebilst, ka salīdzinot ar citām komandām, 
mani audzēkņi māk uzvesties sacensībās 
un atstāt tīrību aiz sevis. Tas man šķiet pats 
galvenais - ne tikai šis sportiskais, bet arī 
tas, ka šis cilvēks tiek sagatavots nākotnei. 
Pratīs savas drēbes sakārtot, “neuztaisīs 
miskasti” ģērbšanās telpās. audzēkņi prot 
sasveicināties, un man bija gandarījums, ka 
tā pieklājība parādījās Francijā. ejot kopā ar 
meitenēm, man nevienā brīdī neiezagās prā-
tā neviena neērta sajūta, ka viņas neprastu 
uzvesties. gan kad iepirkāmies, ēdām, ap-
meklējām eifeļtorni. 

kad spēlējām basketbolu, tad nevis uzspē-
lējām, bet to darījām ar azartu. Tur bija atde-
ve - meitenēm sezonas apavi mainījās. Bija 

līdz asinīm noberztas kājas, bet gāja, cīnī-
jās un izcīnīja uzvaru. Tā nav tikai pasniegta 
balva par to, ka viņas bija malači un tikai at-
brauca un piedalījās. 

Tajās vasarās arī bija liels darbs. Tur varēja 
redzēt kā pats pirmo reizi nomizo apelsīnu. 
visu laiku pieradis, ka vecmāmiņa vai mam-
ma nomizo, cik viņam ir liels par to ganda-
rījums. Cits ir mazāk braucis ar velisopēdu, 
jo ģimenē tāda nav, bet nu reiz ir iespēja iz-
braukt. Izbraukt ar tramvaju, kad pieraduši, 
ka mammas pieved pie skolas, bet mēs iz-
mantojam sabiedrisko transportu, lai nokļū-
tu uz muzeju vai citur. Bez novada atbalsta 
tas tā nebūtu. Lai būtu vienlīdzīgi, arī tie, kas 
nevar samaksāt un visiem būtu līdzīgas ie-
spējas.

M. Kāds ir mērķis tuvākajā nākotnē saistībā 
ar basketbolu, varbūt ir kādi plāni vasarā? 

D. viens tāds mērķis, ko pats, diemžēl, vēl 
neesmu sasniedzis, ir sagatavot kādu pui-
si vai meiteni Latvijas izlasei. es jau šogad 
ievēroju divas meitenes, kas varētu būt 
kandidātos, bet jāizcīna ir medaļas un tad 
tā iespēja tiks dota. Tika piedāvāts tām 
meitenēm doties uz lielākām komandām, 
bet viņas palika uzticīgas savam novadam, 
savam trenerim, komandai. Man ļoti pati-
ka, kad mēs izcīnījām Latvijā septīto vietu, 
tad mums bija saviesīgs pasākums kopā ar 
vecākiem. es prasīju katram, vai viņš vēlas 
palikt? vai viņš vēlās doties prom? Jo pie 
mums nav īsti viegli, tās prasības ir augstas. 
kāds teica, kāda jēga mums spēlēt citā ko-
mandā, ja mēs esam pirmajā divīzijā. Tāpēc 
mēs spēlējam šeit un visi kopā. esam gatavi 
atkal vasarā kārtīgi strādāt. arī man, kad ir 
bijuši kādi grūti brīži, bērni dod stimulu dar-
boties un domāt. Ja atceras, tad tas ir čet-
rus vai piecus gadus atpakaļ, kad es sāku 
strādāt. viena maza meitene man prasīja: ko 
tad jūs mācāt skolā? Tad es teicu, ka man 
ļoti patīk trenēt basketbolu. Pagāja aptuve-
ni pusgads un man viņa atkal jautāja, kad 
jūs nāksiet trenēt basketbolu? ar to arī tas 
sākās. 

M. Tad šī meitene zināmā mērā Jūs pamudi-
nāja uz šo nodarbi? 

D. Zināmā mērā jā un arī vadība, kad es sāku 
bērnu dārzā  strādāt par skolotāju, tad man 
prasīja, ko es vēl daru? es teicu, ka esmu 
basketbola treneris. Tad tur notika vadības 
maiņa un es nevarēju tajā mirklī strādāt, jo 
biju aizņemts citās darba vietās. Tad, kad es 
varēju, tad bija notikusi vadības maiņa un tā 
iespēja strādāt bija palikusi. esmu ļoti gan-
darīts. 
 
Tāds liels notikums šajā gadā bija Junioru 
NBa līgā. Tur iekļuvām starp astoņām la-
bākajām komandām no trīsdesmit. Mazas 
neveiksmes dēļ netikām pašā finālā. varbūt, 
vēl nebijām pelnījuši, jo veiksme ir jānopel-
na. 

M. Tad sanāk, ka jūs darāt savu sapņu darbu?

D. Jā, varētu teikt arī, ka tas, ko pats ne-
esmu sasniedzis, sasniedz mani audzēkņi, 
tikai ar manām zināšanām un pieredzi. Man 
bieži saka, ka es spēļu laikā mainos, mēdzu 
būt skaļš un tad nomierinos. Tādos gadīju-
mos es vienmēr uzdodu jautājumu sev - vai 
es gribētu tādu treneri, kas uz mani kliedz un 
eksplodē, vai tādu, kurš mierīgi norāda uz 
kļūdām. es nekad neesmu mēģinājis kādu 
cilvēku personīgi aizvainot, bet kādam aiz-
rādot var gadīties, ka esmu “asāks” un kāds 
var nodomāt, ka treneris ir pārāk prasīgs. 
Ja gadījumā es eju ārpus tiem rāmjiem, tad 
man noder mans jautājums - vai es sev vē-
lētos tādu treneri? Momentā ir atbilde - nē.

M. Tas acīmredzot liek savākties...?

D. Jā, tas liek savākties un es ieraugu, ka 
bērni mobilizējas un tāpēc arī ir sasniegumi. 

M. Paldies.

Mārcis Bauze-krastiņš

iNterVija ar DaiNi ĻeĻeVu par GarkaLNes NoVaDa jauNiešu paNākumiem BasketBoLā
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sofijas ziemeLes DuBuLtpaNākumi Noslēdzies radošo darbu un zīmējumu 
konkurss „Sibīrijas bērni 1941/1949 – 
Trimdas bērni 1944” Latvijas vēsture Lat-
vijas simtgadei, ko organizēja komunis-
tiskā terora upuru atbalsta un palīdzības 
fonds „Sibīrijas bērni”. ar šo konkursu 
organizatori velējās skolēnos rosināt in-
teresi par Latvijas vēsturi, par 1941.gada 
14.jūniju deportāciju, kuras rezultātā cieta 
15425 Latvijas iedzīvotāji, par 1949.gada 
deportāciju, kad uz Sibīriju tika aizvesti 
vairāk kā 42000 cilvēku, par 1944.gadu, 
kad atkārtotas deportācijas draudu un 
frontes tuvošanās iespaidā vairāk kā 200 
000 Latvijas pilsoņu devās bēgļu gaitās 
uz rietumiem. konkursa organizatori vē-
lējušies mudināt izzināt mūsu valsts un 
savas ģimenes vēsturi stiprināt skolēnos 
patriotisma un piederības sajūtu Latvijai.

konkursā piedalījies ievērojams skaits 
dalībnieku no visas Latvijas, bet vislie-
lākais prieks ir par Berģu Mūzikas un 
mākslas pamatskolas 5.a klases skolnieci 
Sofiju Ziemeli, kura vienīgā no visas sko-
las atsaucās skolotājas Ievas križevicas 
aicinājumam piedalīties konkursā, kuras 
tēma nebūt nav viegla, turklāt Sofijai vēl 
nav bijušas vēstures stundas, tādēļ nācās 

patstāvīgi izzināt Latvijas vēstures traģis-
kās lappuses. Sofija izrādīja interesi gan 
rakstot un sacerot dzejoli, ko īpaši nofor-
mēja uz koka dēlīša, gan arī uzgleznojot 
divus a3 darbus zīmējumu konkursam. 
apsveicam Sofiju Ziemeli ar kaspara Pū-
ces speciālbalvas iegūšanu par sacerēto 
dzejoli, kā arī ar zīmējumu konkursa vidē-
jā grupā (11-14 g.v.) iegūto 1.vietu, līdz ar 
to godam nopelnītiem 50eUr un atzinī-
bas rakstiem. Sofija un viņas mamma bija 
aicinātas 14.jūnijā uz prezidenta pili. ar 
dalību konkursā Sofija arī skolai nopelnī-
jusi balvu – grāmatu „Sibīrijas bērni”, ko 
organizatori sola izsūtīt uz skolu.

valsts prezidents raimonds vējonis rī-
gas pilī atklāja fonda “Sibīrijas bērni” 
rīkoto konferenci “1941. gada 14. jūni-
ja piemiņai”, kurā piedalījās arī Sofija. 
vairāk lasīt http://www.president.lv/pk/
content/?art_id=25012

vairāk par konkursu un tā rezultātiem vai-
rāk skatīt http://sibirijasberni.lv/

Latviešu valodas un literatūras skolotāja 
Ieva križevica

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolā 
26.-27. maijā viesojās kauņas rajona gar-
ļavas a.Mitkausa pamatskolas (Lietuva) 
skolēni, skolotāji un vecāki, kas izvēlējās 
mūsu skolu kā bāzes vietu ceļojumam pa 
Latviju. viesi paguva apmeklēt rundāles 
pili, Tv torni, vecrīgu, Siguldu un Turai-
das pili, Līvu ūdens atrakciju parku, kā arī 
pavizinājās rīgas tramvajos, kas Lietuvā 
nav sastopams. Tikšanās laikā pedago-
giem bija iespēja izvērtēt divu gadu ilgušo 
Nordplus Jauniešu izglītības program-
mas projektu „Baltu kultūras virtuve”, kā 
arī iezīmēt nākamās trīsgades aktivitātes 
plānotā projektā jau vismaz starp trim da-
lībvalstīm.

Lietuviešu delegācija pateicās 5.a klases 
skolēniem, kas bija sarūpējuši patīkamu 

pārsteigumu – apsveikumus, ko zīmēja, 
līmēja, rakstīja, locīja latviešu valodas un 
literatūras stundās. apsveikumus lietu-
vieši paņēma līdzi un savā skolā pielika 
pie klases durvīm, aicinot arī pārējos sko-
lēnus apmeklēt Latviju. Tāpat arī viesi pa-
teicās visam skolas kolektīvam par silto 
uzņemšanu un rūpēm, jo viesi nakšņoja 
mūsu skolā.

Paldies Berģu Mūzikas un mākslas pa-
matskolas direktorei Ilzei Briņķei, saim-
niecības daļas vadītājam edmundam 
krampānam, gundegai vorslavai, Dacei 
kalniņai, Sandrai kinšakovai, Dacei Zvir-
bulei par atbalstu.

Nordplus projekta „Baltu kultūras virtuve” 
vadītāja, koordinatore Ieva križevica

No š.g. 21.05.-26.05. notika erasmus+ 
projekta “Touch the Magic of Fairy Tales” 
pēdējā koordinatoru/projekta vadītāju un 
partneru skolu direktoru tikšanās Bragā, 
Portugālē. Projekta tikšanās piedalījās 
dalībnieki no Latvijas, Portugāles, Maltas, 
Turcijas, Spānijas, rumānijas, Polijas un 
Čehijas.

Tikšanas laikā tika izanalizēta projekta 
gaita. Priecē tas, ka gandrīz visi projek-
ta dalībnieki no visām valstīm atzīmējuši, 
ka projekts noritējis veiksmīgi, sadarbība 
bija produktīva, esam daudz ieguvuši un 
iemācījušies viens no otra. Ir jaunas ide-
jas, kuras katra skola cer ieviest vai mēģi-
nāt ieviest savā skolā.

Tikšanās laikā apmeklējām un aktīvi dar-
bojāmies organizētajās aktivitātēs.

Interesanti atzīmēt, ka Portugālē ir pie-
ņemta šāda sistēma: 5 - 7 skolas tiek ap-
vienotas kopā ar vienotu administrāciju. 
Šādas apvienotās skolas dēvē par “klas-
teriem”. Skolotāji, pēc nepieciešamības, 
var strādāt dažas stundas vairākās sko-
lās. Ir gan bērnudārzi, gan pamatskolas, 
gan vidusskolas. Mēs apmeklējām viena 
klastera 5 skolas: escola Secundária D. 
Maria II (projekta koordinējošā skola), 
escola nº2 de Lamaçães (bērnudārzs un 
pamatskola), escola de Sta Tecla un es-
cola de Tenões. Ir vērts atzīmēt, ka visās 
skolās ir plaši prezentēti eiropas simboli, 
dažādu valstu karogi un raksturīgie  ma-
teriāli (suvenīri, rokdarbi). var redzēt, ka 
skolēniem veidojas vienotas eiropas sa-

jūta, tolerance un izpratne par dažādību.
 
Lielu iespaidu uz mums atstāja  “Casa 
do Professor” apmeklēšana, kas atrodas 
Bragas centrā. Tā ir “Skolotāju māja” - 
vecākā Sociālās Solidaritātes asociācija 
valstī (ap 11000 biedru), kas izveidota 
1979. g., drīz pēc diktatūras gāšanās 
1974. g., lai atbalstītu visu izglītības lī-
meņu skolotājus ne tikai skolas darba 
laikā, bet arī pensijā. asociācija organizē 
sociālā rakstura iniciatīvas, veicina zi-
nātniskus, apmācības, kultūras un atpū-
tas pasākumus. Bet visinteresantākais 
– pensijas vecumā skolotājiem tiek pie-
dāvāta dzīvesvieta, kur viņi var  būt savu 
interešu loka sabiedrībā, apmeklēt ārstus 
un frizieri, skaistumkopšanu  un restorā-
nu. Tas  nebūt neatgādina mums pierasto 
vecu cilvēku aprūpes iestādes. Skolotāju 
Mājas -  vieta kur apvienojas skolotāji un 
viņu ģimenes locekļi; telpa, kurā bijušie 
skolotāji jūtas cienījami, lolojami un laimī-
gi. 

viss, ko projekta dalībnieki izveidoja šī 
projekta ietvaros – video, prezentācijas, 
bildes  un citi materiāli – tika augšupielā-
dēti uz TwinSpace un projekta mājaslapā 
https://touchthemagicoffairytales.word-
press.com. 

Projekts tika realizēts ar 100% eiropas 
Savienības Mūžizglītības erasmus+ prog-
rammas atbalstu.

Skolas starptautisko projektu  
koordinatore Ināra kļaviņa

LIETUVAS DELEGĀCIJA UPESCIEMĀ

“ERASMUS +” STRATĒģISKAJĀ PARTNERĪBĀ  
“TOUCh ThE MAGIC OF FAIRy TALES ”  2014-2017
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ģimenes dienas koncerts “ģimene un silta sirds”

19. maijā plkst.17.00 Berģu Mūzikas un māks-
las pamatskolas konferenču zālē pulcējās ve-
cāki, lai baudītu Ģimenes dienai veltīto kon-
certu. 

Jau ienākot skolā, visu acis priecēja skolēnu 
radošu darbu izstāde “Ģimene un silta sirds”. 
Bērni savu radošu domu lidojumu bija ataino-
juši ne tikai krāšņos vizuālās mākslas darbos, 
bet arī dzejoļos latviešu un angļu valodā, rok-
darbos un pat matemātikā.

koncertā uzstājās Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolas:   zēnu koris ar dziesmu “Pava-
sara dziesma mežā”, 1.klašu apvienotais koris 
izpildīja P.Brūvera, J.Lūsēna dziesmu “Dzeņu 
skola” un apvienotais zēnu koris un 1.klašu 
koris ar e.valtera dziesmu “Mana skola Upes-
ciemā”, vadītājas un diriģentes kristīnes Pre-
keles vadībā, koncertmeistars – raitis kveska;  
1.-4.klašu tautisko deju kolektīvs, reiņa re-
šetina vadībā, izpildīja divas dejas (“Sitieniņi” 
Baibas Šteinas horeogrāfija, g.Dovgjallo mū-
zika un ”Mazā matemātika” I.Mažānes horeo-
grāfija, r.Paula mūzika);   5.-9.klašu vokālais 
ansamblis, skolotājas Lolitas Misānes vadībā, 
izpildīja četras dziesmas (“Mana dziesma” 
r.kaupers, I.Cipe, “Teku, teku pa celiņu” 
a.Sējāns, latv.t.dz.vārdi, “es atnācu uguntiņu” 
Z.Liepiņš, latv.t.dz.vārdi) kā arī dziesmu “Pa-
ris – The Chainsmokers” izpildīja katrīna Tīna 
Smilga un Madara Šņickovska;     pie skolotā-
ja Indras Brantēvicas, latviešu valodas stundā  
tapušiem, pašu sacerētiem dzejoļiem dalījās 
5.b klases skolnieki eduards Hermanis kalns 
un evija Černiša:

/e.H.kalns/ Ģimene un silta sirds

Ik rītu es pamostos
Un pirmo, ko redzu ir ģimene.
es jūtos tik silti,
Lai arī krāsns nav kurta.

Mana ģimene ir tik mīļa!
Man vienalga – vai ir ko ēst, vai nav,
galvenais, lai ir ģimene, 
kas baro mani ar mīlestību! 

/e.Černiša/ Ģimene un silta sirds

Skaistā, daiļā naktī,
Saredzu ar acīm,
Zvaigžņu pilnu klajumu,
Sajūtu, ka sapņoju.

Siltā, gaišā rītā,
Sadzirdu es -
Māmiņas mīļo balstiņu,
Tētiņa dziesmiņa.
  
Un, kad lietus līst,
kad sirds skumja pušu plīst,
Tad māmiņa salāpīs,
Ģimene sasildīs.

Sveces liesmā siltums ir
Sahārā – karsti ir,
Bet kur ir vissiltāk?
-Ģimenē!

9. klases Pēdējais zvans

13. maijā 9. klases skolēni pēdējo reizi ie-
klausījās skolas zvana skaņās un atvadījās 
no skolas kolektīva. 9. klases skolēni vispirms 
pateicās visiem skolas darbiniekiem, tad de-
vās uz Muižas ēku, kur ciemojās un ļāvās sa-
rūpētajiem pārsteigumiem no 1.b, 2.b, 3.a, 3.b 
klasēm. Pēc tam devās uz lielo skolu un tika 
sveikti no 1.a, 2.a, 4.a un 4.b klases puses. 
vēlāk baudīja priekšnesumus, ko konferenču 
zālē sniedza skolēni no 5. līdz 8. klasei. 

Paldies Berģu Mūzikas un mākslas pamatsko-
las teātra pulciņa vadītājam reinim vējiņam, 
skolotājai Inonantai Millerei un 8. klases atrak-
tīvajiem bērniem, kuri bija noorganizējuši lie-
lisku Pēdējā zvana pasākumu skolā.

Lai saulaino dienu padarītu tiešām neaizmirs-
tami, 9. klases audzinātāja Zinta Šestakovska 
pārsteidza savas audzināmās klases skolēnus 
ar noorganizētu svētku mielastu rīgas etno-
grāfiskajā Brīvdabas muzeja krodziņā. “Prie-
des krogā” patiesi var just senatnes elpu. 

Jaukais laiks ārā aiz loga vilināja daudz ne-
skumt un neļauties nostaļģijai par aizgājuša-
jām dienām skolā, bet saglabāt gaišās atmi-
ņas un nopietni pievērsties eksāmenu laikam.

2016./2017.m.g. Berģu mūzikas un māks-
las pamatskolas projekts “Ceļā uz Latvijas 
simtgadi – no sendienām līdz mūsdienām.”

Projekta apakštēmas tika izvirzītas jau ie-
priekš, šajā mācību gadā veltot īpašu uzma-
nību – Sendienām. 2017.gada 3.februārī, kad 
skolā norisinājās projekta– 1.daļa, katras kla-
ses pārstāvji izlozēja tēmu savai klasei.

klase Tēma
1.a Senās ēkas vidzemē
1.b Latviešu gadskārtu ierašas
2.a Senie amati, darba rīki Zemgalē
2.b Senās ēkas  Latgalē
3.a Senie apģērbi svētkiem un ikdienai Latgalē
3.b Senie apģērbi svētkiem un ikdienai Zemgalē
4.a Senie amati, darba rīki kurzemē
4.b Senie apģērbi svētkiem un ikdienai kurzemē
5.a Senie amati, darba rīki vidzemē
5.b Senie apģērbi svētkiem un ikdienai vidzemē
6. Senās ēkas Zemgalē
7. Senie amati, darba rīki Latgalē
8. Senās ēkas kurzemē

Šī projekta ietvaros, katra klase devās infor-
mācijas labirintos, lai gūtu pēc iespējas vairāk 
vērtīgas informācijas un par to varētu radoši 
pastāstīt arī cietiem. Bērni devās mācību/izzi-
nošās ekskursijās, apmeklēja muzejus, biblio-
tēkas (gan skolas, gan tautas bibliotēku Upes-
ciemā), zīmēja, līmēja, gatavoja stāstījumus un 
prezentācijas datorā. Skolēni paši varēja vēr-
tēt citu klašu veikumu, punkti tika rūpīgi sa-
skaitītu un pie visaugstākā vērtējuma tika 5.b 
klase (sk. I. Smilga).

Skolas projekta 2. daļa – projekta prezentāci-
jas norisinājās 30. maijā. Prezentācijas notika 
divās daļās. Pirmajā daļā tikās klašu grupas, 
kuras vienoja viena tēma (atšķirīgais bija tikai 
novads), bet otrajā daļās vienojošais bija tieši 
šis te viens novads ar dažādām tēmām. 

Tiek domāts, ka 2017./2018. mācību gadā 
skolas projekta izstrāde notiks turpinot iesāk-
to “Ceļā uz Latvijas simtgadi – no sendienām 
līdz mūsdienām.” Tikai šoreiz īpašu uzmanību 
veltot Mūsdienām.

Skolēnu līdzpārvaldes ekskursija

Berģu skolas skolēnu līdzpārvaldes šogad ir 
čakli pastrādājusi - organizējusi, atbalstījusi 
un vadījusi vairākus pasākumus un akcijas 
skolā. Tāpēc bērni godam bija nopelnījuši do-
šanos mācību gada noslēguma ekskursijā uz 
Jūrmalu. Šīs ekskursijas moto – Iepazīsti sa-
biedriskā transporta iespējas Latvijā!  

Un tā 26. maija rīta pusē devāmies ceļā no 
skolas ar 28. autobusu, Juglā izmantojām 6. 
tramvaja maršruta tramvaju un nonācām līdz 
rīgas centram. No rīgas dzelzceļa stacijas ar 
vilcienu devāmies ilgākā pārbraucienā uz Jūr-
malu. 

Dzintaros izkāpām no vilciena un apmeklējām 
Dzintaru mežaparku, kur varējām izkustētie 
pēc ceļa. Sportiskās aktivitātes visiem ļoti pa-
tika, īpaši skatu tornis. visi bija ļoti varonīgi un 
neskatoties uz to, ka tajā dienā bija diezgan 
vējains laiks un tornis mazliet šūpojās, tomēr 
visi bērni uzkāpa līdz virsotnei. No tās varēja 
redzēt rīgu (Latvijas televīzijas torni).

Ieturējuši skolas sarūpētās pusdienas, devā-
mies tālāk – kopīgi iegriezām nesen atjaunoto, 
vienu no Jūrmalas simboliem – lielo globusu 
Dzintaros. ejot gar Dzintaru koncertzāles ro-
taļīgajām strūklakām, nonācām pludmalē. 
Pastaigājoties gar jūras malu, vērojot kā tiek 
posta pludmale “ZZ čempionātam” (27. mai-
jā, kur piedalījās mūsu skolas 6. un 8. klases), 
nonācām pie vēl viena Jūrmalas simbola – 
Bruņurupuča. Nenoslinkojām un apmeklējām 
arī Jūrmalas pilsētas muzeju. Bija interesanti 
apskatīt kā Jūrmala izskatījusies senatnē. kā-
das iespējas tā piedāvājusi apmeklētājiem, kā 
ģērbušies cilvēki, kā atpūtušies pie jūras.

Pavisam nemanot bija paskrējis laiks un nu 
jau devāmies atpakaļ uz skolas pusi, protams, 
izmantojot jau šodien iepazītās sabiedriskā 
transporta iespējas.

Paldies līdzpārvaldes skolēniem par darbu un 
skolotājai S. Šulcai par līdzdalību ekskursijā!

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas 
DvaJ Ilze Smilga

MAIJS UN JŪNIJS – MĀCĪBU GADA NOSLĒGUMS
BERģU MŪZIKAS UN MĀKSLAS PAMATSKOLĀ
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katram ģimenes vēsturē ir atstātas neiz-
dzēšamas dzīves likteņa “pēdas” komu-
nistiskās padomju varas Latvijas okupā-
cija 1940. gada 17. jūnijā un genocīds 
pret Latvijas tautu, kuru piemin 14. jūnijā.

Lai šo pieminētu un veicinātu pašvaldī-
bas izglītības iestāžu jauniešu sadarbību 
ar skolu pašpārvaldēm, 14. jūnijā devā-
mies uz Skrundas rLS militāro pilsētiņu 
“Skrunda-1”. Pilsētu joprojām izmanto 
mūsu valsts militārās apmācības vajadzī-
bām,… kas interesanti salīdzināšanai vien.

gida pavadībā izstaigājot un iepazīstoties 
ar pilsētiņas vēsturi un tās notikumiem, 
jauniešiem bija iespēja uzzināt ko iepriekš 
nezināmu, … par sajūtām un nespēju, par 
cilvēka bezvērtību un lomu sabiedrībā, 
dzīvojot citas valsts varas pakļautībā un 
dzīvībai nāvējoši kaitīgos apstākļos, kas 
dara Latvijas brīvības “atmodu” smagāku.

Jaunatnes lietu speciāliste agnese apse

Jaunieši! 
Līdz 1. augustam esmu atvaļinājumā. AA

jauNieši apmekLē skruNDas miLitāro piLsētiņu

No 2017. gada 1. jūlija daudzbērnu ģi-

menes varēs braukt reģionālo maršrutu 

autobusos un vilcienos, saņemot atlaidi 

25% apmērā no biļetes cenas. vakar, 

27. jūnijā, valdība apstiprināja jaunus 

Ministru kabineta noteikumus Braukša-

nas maksas atvieglojumu noteikumi, ie-

kļaujot daudzbērnu ģimenes locekļus kā 

jaunu braukšanas maksas atvieglojumu 

saņēmēju kategoriju. atlaide tiks piešķir-

ta daudzbērnu ģimenēm, kas ir valsts 

īstenotās atbalsta programmas Latvijas 

goda ģimene dalībnieces un ir saņēmu-

šas 3+ Ģimenes karti.

Iegādājoties biļeti vienam braucienam 

reģionālo maršrutu autobusā vai vilcie-

nā, daudzbērnu ģimenes locekļiem būs 

jāuzrāda apliecība 3+ Ģimenes karte un 

personu apliecinošs dokuments, kas sa-

skaņā ar Personu apliecinošu dokumen-

tu likumu ir pase vai personas apliecība 

(ID karte). Saņemt atlaidi 25% apmērā no 

vienas biļetes cenas varēs jebkurš ģime-

nes loceklis, kurš ir norādīts 3+ Ģimenes 

kartē. 

apliecību 3+ Ģimenes karte Sabiedrības 

integrācijas fondā var saņemt ģimene, 

kurā persona viena vai kopā ar laulāto 

aprūpē vismaz trīs bērnus, tostarp arī 

audžubērnus vai aizbildnībā esošus bēr-

nus. Daudzbērnu ģimenes bērns var būt 

arī pilngadīga persona, kas nav sasnie-

gusi 24 gadu vecumu, ar nosacījumu, ka 

šī persona iegūst vispārējo, profesionālo 

vai augstāko izglītību. 

3+ Ģimenes karti var saņemt sazinoties 

ar Sabiedrības Integrācijas fondu, kas at-

tiecīgi ir atbildīgs par šo karšu izdošanu, 

izsniegšanu u.tml., vai meklēt papildu in-

formāciju mājaslapā www.godagimene.lv.

Zane Plone,

Sabiedrisko attiecību vadītāja

valsts SIa autotransporta direkcija

DauDzBērNu ģimeNes saņems atLaiDi
reģioNāLo maršrutu autoBusos uN ViLCieNos

Mācību gada noslēgums – liecību izsniegšana

31. maija rītā ap Berģu skolu pulcējās svinīgos 
tērpos saposušies skolēni ar smaidu sejā un zie-
diem rokās. Un kā nu ne? – vēl tikai mirklis un 
varēs pilnu krūti baudīt vasaras atpūtu.

1.-4. klases bērnus un skolotājus, kuri bija sa-
pulcējušies sporta zālē, ar brašu dziesmu sveica 
skolas zēnu koris (vadītāja k. Prekele, koncert-
meistars r. kveska). 

Pēc tam zālē pulcējās 5.-9. klases un skolotā-
ji. L.Misānes vadītais skolas 5.-9. klašu meiteņu 
vokālais ansamblis, ar dziesmas palīdzību klāt-
esošos aiznesa Latvijas plašumos un ļāva apzi-
nāties piederību savai tautai. 

Skolas direktore Ilze Briņķe, abu svinīgo līniju ie-
tvaros, teica pacilājošu uzrunu un pasniedza bēr-
niem sudraba un zelta liecības, goda rakstus par 
iegūtajiem nopelniem konkursos un olimpiādēs 
kā arī godināja skolotājus par veiksmīgu bērnu 
sagatavošanu šiem panākumiem. 

Uzmundrinošajam rīta cēlienam sekoja klases 
stundas, kurās audzinātāji izdalīja liecības un 
baudīja vēl pēdējos kopīgos brīžus šajā mācību 
gadā.

Laika posmā no plkst.12.00 līdz 14.00 pagalmā 
pie muižas ēkas, bērni kopā ar vecākiem varē-
ja doties un sākt baudīt atpūtu pasākumā “Ielec 
vasarā!”, kur darbojās radošās darbnīcas, piepū-
šamās atrakcijas un bija citas izklaides iespējas. 
Paldies garkalnes novada Domei par pasākuma 
organizēšanu un raivitai Meirei par izdomu un 
koordinēšanu!

Sekmīgāko skolēnu ekskursija uz Lietuvu

kā jau ierasts vairākus gadus pēc kārtas, sek-
mīgākie Berģu skolas skolēni tiek apbalvoti ar 
iespēju doties nopelnītā ekskursijā. Šogad tādi 
kopskaitā bija 44 skolēni un kopā ar skolotājām 
I. Tīkmeri un Z. Šestakovksu, skolas psiholoģi S. 
Bērziņu un sociālo pedagogu a. Prolivinu devās 
uz Lietuvu. 

Ceļš aizsākās no skolas pagalma, kur 1.jūnija 
agrā rītā visi kopīgi devās uz Biržiem, lai apmek-
lētu, pie kirkilu ezeriem uzcelto, iespaidīgo Mē-
ness skatu torni. Tas veidots pusmēness formā. 
Torņa augstums sasniedz gandrīz 32 metrus. 
Torņa pamatnē un pašā augšā izvietotas sēdvie-
tas, kurās ērti sapulcēties un vērot skaisto aina-
vu, kas paveras visapkārt. 

ekskursanti apmeklēja arī pastaigu taku virs koku 
galotnēm anīkščos. Taka ir 300 metrus gara un 
21 metru augsta. Drosmīgākajiem varēja uzkāpt 
arī 36 metrus augstajā skatu tornī. 

Un atkal atgriežoties Biržos bija iespēja doties 
pastaigā pa tiltu. Širvēnas ezers ir vecākā māks-
līgā ūdenskrātuve Lietuvā. 1928. gadā, kad otrā 
ezera pusē, astravas muižas ēkās tika izveidota 
linu fabrika, pāri Širvēnas ezeram tika uzbūvēts 
525 m garš un 2,45 m plats gājēju tilts, kas sa-
vieno astravu un Biržu pilsētu. 

Liels paldies garkalnes novada domei par atsau-
cību un materiālo atbalstu ekskursijas nodroši-
nāšanā!

Paldies skolēniem par čaklo darbu visa mācību 
gada laikā, Berģu skolas absolventei Laurai Šes-
takovskai par palīdzību ekskursijas organizēša-
nā, skolas saimniekam edmundam krampānam 
par palīdzību transporta sagādāšanā, skolotājām 
par bērnu pieskatīšanu un atbalstīšanu visas 
ekskursijas laikā!

9. klases izlaidums kultūras centrā “Berģi”

2016./2017. mācību gads Berģu skolai ir īpašs ar 
16 skolēniem, kuru vidējie vērtējumi eksāmenos 
bijuši sekojoši: latviešu valodā 7,08, matemāti-
kā 6,77, angļu valodā 8,67, Latvijas vēsturē 7,57 
balles. vidējais vērtējums visos eksāmenos kopā 
ir ļoti augsts, proti, 7,41 balles. Īpašs prieks un 
lepnums par 9. klases skolnieci anci Strazdiņu, 
kura visus eksāmenus nokārtoja izcili, iegūstot 
katrā eksāmenā visaugstāko vērtējumu, tas ir, 10 
balles. arī garkalnes novada Domes pārstāvis 
Juris Silovs ancei izteica īpašu atzinību Domes 
vārdā. Prieks, ka mūsu izcilnieki tiek novērtēti un 
godināti!

9. jūnija pievakarē Berģu kultūras centra zālē 
pulcējās 9. klases skolēni, viņu vecāki, radinieki, 
draugi un skolotāji. 

ar negaidīti jauku pārsteigumu, jestrā deju solī, 
zālē iedejoja visi 9. klases skolnieki un arī viņu 
audzinātāja Zinta Šestakovska. 

Uzrunu teica Berģu skolas direktore Ilze Briņ-
ķe un garkalnes novada domes pārstāvis Juris 
Silovs. viesi godināja absolventus, kuri saņēma 
atestātus par pamatskolas izglītības iegūšanu. 

Izlaiduma svinīgajā daļā uzstājās Berģu Mūzi-
kas un mākslas pamatskolas mūzikas nodaļas 
pasniedzēji: Matīss Ozoliņš (saksofons), raitis 
kveska (klavieres), 9. klases skolniece elizabe-
te eva rendore (solo) ar I.kalniņa dziesmu “viņi 
dejoja vienu vasaru” (pie klavierēm skolotāja Lo-
lita Misāne). varēja baudīt 9. klases apsveikuma 
dziesmu I. kalniņš “apliecinājums” (pie klavierēm 
skolotāja Lolita Misāne). aizkustinošus pateicī-
bas vārdus skolai un skolotājiem teica 9. klases 
skolnieka kārļa Barona tēvs artūrs Barons. 

Paldies tautisko deju skolotājam r. rešetinam 
par ieguldīto darbu un horeogrāfiju, mūzikas no-
daļas skolotājiem M. Ozoliņam, r. kveskam un 
mūzikas skolotājai L. Misānei par muzikālajiem 
priekšnesumiem! Paldies garkalnes novada do-
mei un Jurim Silovam!

Lai labas domas, labi darbi, labi vārdi, labi cilvēki 
un labas taciņas jūsu turpmākajos lielceļos, mīļie 
9. klases absolventi!

Lai laba, saulaina un patīkamiem mirkļiem piepil-
dīta vasara visiem!

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas 
DvaJ Ilze Smilga
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GARKALNES NOVADA  
Dzimtsarakstu NoDaĻā 

Nolūkā nodrošināt Jūsu, mūsu nova-
da iedzīvotāju, informētību par visiem 
Jums būtiskajiem jautājumiem, Jums 
ir iespēja uzdot zvērinātam notāram 
Jums interesējošus jautājumus par da-
žādām juridiskām tēmām (par nekusta-
mo īpašumu iegūšanu un atsavināšanu, 
dažāda veida civiltiesisku līgumu no-
slēgšanu, mantojuma lietu vešanu, lau-
lāto mantisko attiecību noregulēšanu un 
bezstrīdus laulības šķiršanas procesu 
un par jebkuriem citiem zvērinātu notā-
ru kompetencē ietilpstošiem tematiem).

gaidīsim Jūsu jautājumus līdz katra mē-
neša 1. datumam, lai sadarbībā ar zvē-
rinātiem notāriem nodrošinātu Jūs ar 
pilnvērtīgām zināšanām par Jūsu tie-
sību un tiesisko interešu aizsardzību: 
notars@garkalne.lv  atbildes publicēsim.

J A U T Ā J I E T
zVēriNātam Notāram SVEICAM

JUBILĀRUS!
garkalnes novada iedzīvotāju saimei pievieno-
jās 6 jaundzimušie (3 meitenes un 3 puikas).

garkalnes novada Dzimtsarakstu nodaļā laulī-
bu noslēdza 6 pāri.

garkalnes novada Dzimtsarakstu nodaļā 
reģistrēta miršana:
Biruta krūma
22.05.1945. - 26.05.2017.
Mazgutis Haļitovs
15.03.1944. - 30.05.2017.
Māra krasovska
20.09.1947. - 30.05.2017.
aigars keišs
24.01.1962. - 02.06.2017.
konstantīns Misāns
23.05.1931. - 20.06.2017.
Leonora rudzīte
02.04.1928. - 20.06.2017.
vjačeslavs kuzmans
18.07.1955. - 25.06.2017.

75 gadi
07.07.42 Jānis Bērziņš
27.07.42 vilnis Cipriķis
01.07.42 aleksandrs kovaldins

80 gadi
23.07.37 vija Bērziņa
23.07.37 Inese Sergejeva
02.07.37 Marija vonda

Virs 90 gadiem
08.07.25 vilma Bērtulsone
31.07.26 Ludmila vinogradova

Mākoņos karājas
Klinšu kraujas,
Kraujās torņi,
Vaļņi un nami.

Stundām ilgi
Augšup tu kāpies:
Citas pasaules
Kraujās sniedzies.

Ak, kad tu sniedzi
Torņus un vaļņus -
Ak, tā pasaule
Bija tā pati.
 Rainis

pēDējā uzņemšaNa Bezmaksas māCīBām jauNiešu GaraNtijā

Pēdējo reizi 27 profesionālās izglītības iestādēs 
visā Latvijā var pieteikties bezmaksas mācībām 
Jauniešu garantijas izglītības programmās. 
Jaunieši vecumā no 17 līdz 29 gadiem, kuri 
nestrādā un nemācās, bez maksas var iegūt 
kādu no 34 darba tirgū pieprasītām profesijām 
viena gada laikā, mācību laikā saņemot dažāda 
veida atbalstu. 

75% absolventu atraduši darbu
“Jauniešu garantijas programma noslēdzas 
2018. gadā, tāpēc šī ir pēdējā iespēja jaunie-
šiem tik īsā laikā iegūt Latvijas tautsaimniecībā 
noderīgas profesijas, kuras izvēlētas sadarbībā 
ar darba devējiem, tātad gaidītas mūsu uzņēmu-
mos. Līdz šim Jauniešu garantijas diplomus ir 
ieguvuši jau vairāk nekā 4000 absolventu. 2014. 
un 2015. gadā programmā uzņemto jauniešu 
aptauja liecina, ka 75% no viņiem pusgadu pēc 
mācību pabeigšanas ir veiksmīgi atraduši savu 
vietu darba tirgū, turklāt gandrīz puse no absol-
ventiem strādā tieši Jauniešu garantijas mācību 
laikā apgūtajā profesijā,” uzsver valsts izglītības 
attīstības aģentūras direktore Dita Traidās. 

Profesiju klāsts – ēdināšanā, metālapstrādē, 
būvniecībā un citās nozarēs
Pēdējā uzņemšanā var pieteikties apgūt tādas 
līdz šim populāras profesijas kā pavārs, kondi-
tors, lietvedis, frizieris, lokmetinātājs, dārzkopis 
un autoatslēdznieks, kuras iepriekšējās uzņem-
šanās ir bijušas jauniešu iecienītas. 

Profesiju klāstā ir arī kuģa pavārs, māsas palīgs, 
zobārsta asistents, drēbnieks, šuvējs, aušanas 
iekārtu operators, atslēdznieks, virpotājs, frē-
zētājs, elektromontieris, ķīmiskās produkcijas 
ražošanas operators, manikīra un pedikīra spe-
ciālists, vizāžists un fotogrāfs.

Izglītības iestādes piedāvā apgūt arī tādas darba 
tirgū vajadzīgas specialitātes kā mazumtirdznie-
cības veikala pārdevējs, pasta operators, apda-
res darbu strādnieks, mūrnieks, guļbūves ēku 
celtnieks, sausās būves montētājs, motorzāģa 
operators, kokvedēja automobiļa vadītājs, gald-
nieks, kokkopis (arborists) un gaļas produktu 
izgatavotājs.  

Nestrādājošiem jauniešiem no 17 līdz 29 
gadiem
Liepājniece Sandra Plostniece savulaik ar Jau-
niešu garantiju ieleca pēdējā vilcienā - 29 gadu 
vecumā sāka apgūt drēbnieka profesiju. “Laba 

motivācija bija tas, ka man tā bija “pēdējā ie-
spēja” šajā programmā, jo otrreiz vairs nevarētu 
mācīties vecuma ierobežojuma dēļ. Mācību laikā 
Liepājas valsts tehnikumā bija lieliska atmos-
fēra, bet praksē ieguvu praktiskas zināšanas 
konstruēšanā, mēru noņemšanā un praktiskajā 
šūšanā,” atceras Sandra. 

“Salīdzinot ar iepriekšējo izglītošanos, kad par 
iegūto izglītību daļēji maksāju pati, nemaz neru-
nājot pār pārējiem izdevumiem, bija ļoti komfor-
tabli, ka Jauniešu garantijā viss bija nodrošināts,” 
mācību priekšrocības uzsver S. Plostniece. 

Lai apgūtu profesiju Jauniešu garantijas profe-
sionālās izglītības programmās, jaunietim jābūt 
vecumā no 17 līdz 29 gadiem ar pamatskolas, 
vidusskolas vai vidējo profesionālo izglītību. 

Jaunietis nevar strādāt algotu darbu, būt paš-
nodarbināts vai atrasties bērnu kopšanas atvaļi-
nājumā. Jauniešu garantijas programmās nevar 
mācīties arī tie, kas studē pilna laika augstākās 
izglītības programmās vai atrodas akadēmiska-
jā atvaļinājumā, izņemot jauniešus, kuri studē 
nepilna laika studiju programmās augstskolās. 
Mācībām var pieteikties vakarskolu audzēkņi un 
ikviens, kurš iegūst vidējo izglītību tālmācībā. 

Stipendija, bezmaksas kopmītne, prakse un 
citas priekšrocības
Mācības Jauniešu garantijā ļauj saņemt dažāda 
veida atbalstu, tai skaitā stipendiju no 70 līdz 
115 eiro mēnesī. audzēkņi saņem nepiecieša-
mos mācību līdzekļus, bezmaksas dzīvošanu 
dienesta viesnīcā un karjeras atbalsta pasāku-
mus. Mācības ietver 15 nedēļu ilgu kvalifikācijas 
praksi, kuras laikā programma apmaksā ceļa 
izdevumus un naktsmītni, ja tas pamatoti ne-
pieciešams.

Dokumentus izvēlētajā profesionālās izglītības 
iestādē var iesniegt līdz augusta beigām. ar 
visām Jauniešu garantijas profesijām, izglītības 
iestādēm, uzņemšanas noteikumiem un priekš-
rocībām var iepazīties vIaa mājaslapā: www.
viaa.gov.lv/jauniesugarantija.

Projekta Jauniešu garantija aktivitāti “Sākotnējās 
profesionālās izglītības programmu īstenošana 
Jauniešu garantijas ietvaros” finansē ar eiropas 
Savienības Jaunatnes nodarbinātības iniciatīvas 
un eiropas Sociālā fonda atbalstu, kā arī no 
Latvijas valsts budžeta. 

kristīne keiča

PAR MILITĀRAJĀM APMĀCĪBĀM GARKALNES NOVADĀ

Saskaņā ar Sauszemes spēku kājnieku brigādes 1. mehanizēto kājnieku ba-
taljona (turpmāk tekstā – SzS KBde 1. MKB) pasākumu plānu 2017. gadam, 
paredzēts organizēt SzS KBde 1. MKB karavīru apmācību diennakts gaišajā 
un tumšajā laikā. Taktiskais konvojs, kontakta laušana.

Nodarbības plānotas, no 2017. gada 29. augusta plkst. 10.00 līdz 1. sep-
tembra plkst. 12.00. Tās laikā karavīri pārvietosies ar transportu un kājām 
pa Garkalnes novada teritoriju un koplietošanas ceļiem. Nodarbības laikā 
karavīri pārvietosies ar ieročiem un izmantos mācību munīciju.

Tiks ievērotas ugunsdrošības noteikumu un dabas aizsardzības noteikumu 
prasības. Civilo iedzīvotāju dzīvība, veselība un privātīpašums netiks ap-
draudēts.

ATVĒRTO DURVJU DIENAS BMMP PIRMSSKOLĀ   

30. augustā no 15.00 - 18.30
31. augustā no 9.00 - 13.00

Aicinām vecākus, kuru bērni jau apmeklē pirmsskolu,
kā arī potenciālo audzēkņu vecākus iepazīties ar

personālu, apskatīties telpas un apkārtni,
kā arī iepazīt ikdienas norises pirmsskolā.

BŪS PIEEJAMS ATBALSTS AR LAUKSAIMNIECĪBU 
NESAISTĪTĀM SAIMNIECISKAJĀM AKTIVITĀTĒM

Lauku atbalsta dienests (LaD) izsludina projektu iesniegumu pieņemšanu “Lauku 
saimniecību un uzņēmējdarbības attīstības” apakšpasākuma “atbalsts ieguldījumiem 
ar lauksaimniecību nesaistītu darbību radīšanā un attīstīšanā” otrās kārtas trim aktivi-
tātēm:
-”ar lauksaimniecību nesaistītu darbību attīstība”,
-”ar lauksaimniecību nesaistītu saimniecisko darbību dažādošana”,
-”Tūrisma aktivitāšu veicināšana”.

Projektu iesniegumu pieņemšana aktivitātēs notiks no 2017. gada 1. augusta līdz 31. 
augustam.

Pasākuma mērķis ir veicināt ar lauksaimniecību nesaistītu saimniecisko darbību un 
nodarbinātību lauku teritorijās, dodot iespēju īstenotās dažādas ar lauksaimniecību 
nesaistītas, kā arī tūrisma aktivitātes, tādējādi palielinot ienākumu līmeni lauku reģio-
nos.

Pieejamais publiskais finansējums aktivitātēm “ar lauksaimniecību nesaistītu darbību 
attīstība” un “ar lauksaimniecību nesaistītu saimniecisko darbību dažādošana” ir des-
mit miljoni eiro; aktivitātei “Tūrisma aktivitāšu veicināšana” tie arī ir desmit miljoni eiro. 

Pieejamais finansējums visās aktivitātēs ir sadalīts pēc reģionālizācijas principa. Pla-
šāka informācija par atbalsta pasākumiem ir lasāma LaD mājaslapā www.lad.gov.lv 
izvēlnē “atbalsta pasākumi”. 

Pasākumi tiek īstenoti eiropas Savienības eiropas Lauksaimniecības fonda lauku at-
tīstībai un Lauku attīstības programmas ietvaros.



fukss raCiNG team BrauCēji LatVijas kopVērtējuma LīDerpozīCijās Līgo un Jāņi jau aiz kalniem, dienas sāk palikt īsākas 
un naktis garākas, taču ūdensmotociklu sezona vēl 
rit pilnā sparā! aiz muguras jau pirmie divi Latvijas 
čempionāta posmi, kas norisinājās gulbenē un Balvos. 

gulbenes sacensības bija plaši pārstāvētas, kurās 
piedalījās braucēji no vairākām valstīm. Fukss ra-
cing team šīs sacensības izvērtās ļoti veiksmīgas, 
komanda mājās devās ar četriem pjedestāliem! ri-
čards Fukss jau cītīgi trenējoties no agra pavasara 
sākuma, vēlējās šajā sezonā izaicināt sevi un pieda-
līties divās klasēs. Ski Juniors 13-15 un Ski gP3, kur 
ričards sacentās ar daudz vecākiem un pieredzēju-
šākiem sportistiem. abās klasēs ričards rādija labu 
un saturīgu sniegumu, kas vijās ar 3. vietu kopvērtē-
jumā gan junioru, gan pieaugušo klasē! 

rolands Fukss, kurš vairāk treniņus bija aizvadījis 
svaru zālē, nekā uz ūdens, spēja pierādīt un pārlie-
cināt, ka gatavošanās ziemas sezonā ir ļoti svarīga. 
Piedaloties vienā klasē Ski gP2a, rolands spēja 
parādīt teicamu sniegumu izcīnot gan pirmās vietas 
visos trijos braucienos, gan 1. vietu posma kopvēr-
tējumā! Par pārsteigumu gulbenes posmā Fukss 
racing team ieskaitē ieguva 2.vietu!

Otrais Latvijas čempionāta posms ūdensmotocik-
liem norisinājās Balvos, kurš Fukss racing team 
izvērtās ļoti ražīgs. 

ričards Fukss, gluži tāpat kā gulbenes posmā, pie-
dalījās divās klasēs: Ski Juniors 13-15 un Ski gP3. 
Diemžēl junioru klasē ričarda konkurenti nobijās 
un neatbrauca uz Balvu posmu, kas ļāva ričardam 
ieņemt 1. vietu gan šajā posmā, gan nostiprināties 
Latvijas kopvērtējuma līderpozīcijās. Ski gP3 kla-
sē gan tik viegli negāja un pārējie braucēji izrādīja 
ļoti lielu konkurenci jaunajam braucējam. Līdz pat 
pēdējam braucienam ričards cīnījās līdz galam ar 
konkurentiem no Igaunijas un Latvijas, kas vijās ar 
2. vietu kopvērtējumā! 

rolands Fukss šajā posmā brauca SkI gP2 a klasē, 
kur kopvērtējumā ieņēma 1.vietu. Otrajā braucie-
nā startā jaunietis nedaudz pārcentās un sapinās 
meistarībā, izbraucot nepareizi bojas. Bija jāsāk 
brauciens no pašām beigām, taču 13 minūšu laikā 
spēja atgūties un ieņemt otro vietu. komandu kop-
vērtējumā Fukss racing Team ieņēma 1.vietu!

Paldies mūsu lieldraugam garkalnes novada domei, 
ģimenei par līdzijušanu un visiem pārējiem! 

Nākamās Latvijas čempionāta sacensības norisināsies 
22. jūlijā Ozolniekos un 26. augustā Saulkrastos, kur 
visi ir laipni aicināti atbalstīt jaunos sportistus! 

rolands Fukss

ramants Jansons ir viens no Dievturu draudzes atjau-
notājiem mūsdienu Latvijā un viņš izceļas ar pretīmnāk-
šanu un labestību. ramanta kaislība ir seno latviešu 
tradīciju piekopšana un zināšana. ar ramantu sarunāju 
interviju, jo likās, ka kurš gan cits zinās vairāk pastāstīt 
par īstajām Jāņu svinēšanas tradīcijām. Pareizi vien biju 
domājis...

M. Pastāstiet par savu nodarbošanos, kas jūs tāds 
esat? No kurienes esat nācis un uz kurieni ejat?

r. es esmu ramants Jansons, man ir dievturu drau-
dze “rāmava” un tur ietilpst latviskās dzīves dziņas 
un tradīciju kopa “Silavoti”, kas dara krustabas*, līdzi-
nāšanas*, bedības* pēc senču tradīcijām (*kristības, 
*laulības, *bēres), kā arī visu gadskārtu svinības. Svin 
Jāņus, Ziemassvētkus senču tradīcijās. Tā jau mēs 
darbojamies. Mūsu ansamblim ir 25. gadi un Dievturība 
mums ir atjaunota no 1991. gada. kad nāca atmodas 
laiki 1988. gadā mēs jau sākām pulcēties un svinēt 
visas gadskārtas, godus. 

M. Cik es saprotu, tad šīs tradīcijas ir aizsākušās jau tālā, 
tālā senatnē, bet oficiāli, juridiski tā tika noformēta ap 
tūkstots deviņsimto gadu? 

r. 1927. gadā tika oficiāli reģistrēta dievturu sadraudze 
ar Latvijas valdības akceptu, un tad 1991. gadā mēs to 
atjaunojām. Toreiz bija reliģisko lietu departaments, bija 
speciāli jānodibina..., vajadzēja būt desmit draudzēm, 
lai varētu piereģistrēties un to mēs arī izdarījām. Manus 
simts cilvēkus “sadalījām” desmit draudzēs.

M. Cik jums tagad ir draudzes un dalībnieku?

r. Tik daudz draudžu nav, bet ir tādas sadraudzes, 
kas pastāv. valdis Celms vada sadraudzi, viņš atklāja 
svētvietu pie Pļaviņām pie Maizes ceptuves. vispār tā 
vieta nav laba, jo tur bija karjeri, tur kādreiz dolomītu 
spridzināja. 

M. Kas tur tajā vietā ir tāds īpašs?  

r. Tur ir tāda īpaša ēka uzbūvēta ar ugunskura vietu 
pašā centrā un piemineklis. karlovs esot uzbūvējis to 
pieminekli. Tā ir dievturu svētvieta. 

M. Kā tāda svētvieta tiek izvēlēta?

r. Nezinu kā, bet tas maiznieks to vietiņu piedāvāja un 
tad mūsējie nolēma, ka tā būs tāda vieta, kur oficiāli 
tikties un godus svinēt, jo Dieva sētas jau kādreiz ir 
izveidotas aSv viskonsīnā, anglijā. Latvieši, dievturi jau 
pulcējās tādā veidā un svinēja gadskārtas. 

M. Kuri ir visslielākie svētki, kas Dievturībā tiek atzīmēti?

r. Jāņi tā ir kulminācija. Mēs jau tagad vienpadsmito 
gadu Turaidā rīkojam šos Jāņus pēc senču tradīcijām. 
Tur šogad piedalīsies 35 folkloras ansambļi. Nākošgad 
noslēgsies 100. gadi “Baltikas festivālam”, būs Jāņi. 
Folkloras kopas no visas Pasaules piedalīsies noslē-
gumā. 

M. Kas šajos pasākumos notiek?

r. Šajos pasākumos notiek Jāņu svinēšana pēc senču 
tradīcijām ar visiem rituāliem, darbībām - pērno vaiņa-
gu dedzināšanu, ar pūdeles* iedegšanu, šaujot no loka 
(*ugunskurs uz staba). Pusnaktī laižam zemē uguns 
ratu, lai varētu skatīties kā tas rats ripo un cik labi tas 
noripo, tik arī būs labs un auglīgs gads. katru gadu tas 
notiek 21. jūnijā. 

M. Tie ir īstie Saulgrieži?

r. Jā tie ir īstie Saulgrieži. Saulstāvis, tas īstenībā tā 
saucās, notiek 3 dienas pēc kārtas. garākā diena un 
tas ir visspēcīgākais laiks, jo visi augi ir pilnbriedā un 
mēs jau arī redzam kā viss ir uzziedējis un uzplaucis. Tā 
ir spēcīga kulminācija visā dabā.

M. Tad tiešām pastāstiet, kas ir tā Jāņu svinēšanas dzi-
ļākā būtība? 

r. Saulstāvjos diena un nakts stāv 3-4 dienas un pirm-
kārt ir jāveic visi rituāli lai labi ziedētu, lai lopi neslimotu. 
Ir jāapstaigā lauki, visur jāsprauž dadži...

M. Kāpēc?

r. Tas ir tāpēc, lai atbaidītu ļaunos garus, lai nekas 
ļauns nenotiktu. Lopiem pat pina vaiņagus.

M. No dadžiem? 

r. (smejas) Nē, ne tikai no dadžiem, bet arī no bērziem. 
Meitām no trejdeviņiem ziediem. Puišiem jābūt ozola 
lapu vaiņagam aizsardzībai. Meitas pin puišiem un sev. 
vīri atbild vairāk par cienastu, meijām un malku uguns-
kuram. Tā aplīgo laukus, lai tie būtu auglīgi. Iesprauž tur 
arī visādas aizsardzības zīmes. Bieži izmanto pīlādžu 
zariņus, jo katrai pīlādžogai ir krustiņš. Tad jāapmētā 
ar zālēm lopiņi un dzīves vieta, lai būtu ražība, auglība, 
veselība. Tad dzied speciālas dziesmas katram gadī-
jumam. Jāņi ir auglību veicinoši svētki un, lai ļaunums 
aiziet garām ir jādzied speciālas dziesmas. “Skrien ra-
ganas šķērsu gaisu, Manā sētā neieskriesi. Mana sēta 
dzelžiem kalta, Jumti durti adatām.” visas darbības 
tika veiktas, lai nenotiktu nekas ļauns. kad viss mājās 
ir aplīgots, tad iet uz Jāņu kalniņu un pavada Saulīti, to 
darot, iekur ugunskuru, pēc tam pūdeli, lai Jāņu bērni 
redz, ka šeit tiek svinēts. Tad tiek veiktas maģiskas 
darbības, lai pašiem būtu labi. 

M. Tad jau sanāk, ka jūsu Dievturu organizācijai Jāņu 
laiks ir visaktīvākais un visdarbīgakais?

r. Īstenībā jā, jo tad mums ir visas dziesmas jāapgūst 
un uguns rituāli visi jāzin. Maģiskās darbības pusnaktī 
jāveic: pērno vaiņagu dedzināšana, tautas stiprināšana, 
attīrīšana. Tie ir tādi spēcīgi rituāli, kas, varbūt, katrā 
vietā nenostrādā, bet tādās spēcīgās vietās tie strādā. 
Iedomājies - 1000 cilvēku un visi ar vienu domu, ar 
vienu darbību aplī. Tas ir ļoti stipri un iespaidīgi. Jāņi, 
protams, ir tā kulminācija visām tām gadskārtām, kas 
notiek visa gada garumā. Mums ir pavasara sākums, 
pavasara vidus, Jāņi ir vasaras vidus. Tas nav vasaras 
sākums, jo Meteņi iezīmē pavasara sākumu un Ūsiņi 
iezīmē vasaras sākumu, kad lopiņus ved ganīties un ir 
jau parādījusies zālīte. 

M. Kāpēc Jāņos tik bieži līst?

r. (smejas) Noskalo to ļaunumu, kas ir pa gadu sakrā-
jies. Tā es Tev atbildētu, jo pagājušo gadu 21. datumā 
rīgā nevarēja izbraukt ārā, pludoja visas ielas, bet kad 
visi uzzināja, ka Turaidā mēs tomēr svinam, visi devās 
uz turieni un svinējām. Tur praktiski beidza līt. Tas ir 
tāds garīgais pārdzīvojums, ka katrs, kurš saprot šīs lie-
tas, grib izbaudīt to vienreizējo nakts burvību. Tur tādu 
“lādiņu” saņem visam gadam un gaida nākamo gadu, 
kad var saņemt šo pārdzīvojumu un sakārtot sevi. Pro-
tams, vecos vaiņagus dedzina, kas gada laikā uzsūkuši 
nelabo enerģiju. Tas viss notiek caur dziesmām, rituā-
liem un tas pastiprina domu. Mēs jau ne tikai par sevi, 
bet arī par Latviju un latviešu tautu parūpējamies. 

M. Kas ir vislielākie svētki, ko atzīmē Dievturi?

r. Saulstāvjos tie ir Jāņi un Ziemassvētki, pārējie tiek 
svinēti, bet ne tik izteikti. Lieldienas, Mārtiņi, ziemas sā-
kums, kad pirmais sniedziņš uzkrīt, sestais novembris. 

M. Desmietais novembris?

r. Pēc kalendāra jā, bet mums ir Saules kalendārs.

M. Āha, pareizi, tur atkal tā nelielā laika nobīde...

r. Jā kristieši vadās pēc mēness kalendāra un tur viss 
mainās. Tas nav nopietni, jo ir konkrētas darbības un 
rituāli, kas jādara īstajās dienās. Cilvēks gūst kosmisko 
enerģiju un sakārtojas. Tad viņš zina, kad zālītes pareizi 
jālasa un, kad vaiņagi jāpin un viss notiek īstajā laikā. 
Tas ir ļoti būtiski. Senču gudrības jāzin un to, ko zināt-
nieki tagad atklāj, tas jau mums sen ir zināms. 

M. No kurienes tas viss nāk?

r. Tas viss nāk no senču senčiem. Iedomājies, ja tagad 
kalendārs skaitās 2017. gads, tad Latviešu kalendārs 
noteikti ir 12000. gadu vecs un no tā izriet gan dainas, 
gan pārējā mūsu kultūra: pasakas, teikas. kā radās 
zeme? kā radās Daugava? viss ir tā aprakstīts, kā tas 
viss arī ir bijis. Ir uzbērumi veikti un viss tā arī darīts. arī 
pasakas, paskaties, mums jau nav ļaunas pasakas. 
Mums vienmēr pasakas beidzas ar kaut ko labu. 

M. Nu ne vienmēr, bet...

r. Bet lielāko tiesu. Tas muļķītis nemaz, kā izrādās, 
nav tik dumjš, bet tas ir bijis visgudrākais. vai nu viņam 
Dieva padoms strādā...

M. Vai nu iekšējā inteliģence?

r. Jā inteliģence, un tie mācītie izrādās nemaz tik gudri 
nav. 

M. Mācītie ir mācīti mācīt.

r. Jā - tā arī mēdz gadīties. 

M. Cik reizes jūs ar savu ansambli un organizāciju esat 
piedalījušies Garkalnes novadā dažādos pasākumos?

r.  ak, tur, kur mēs ar tevi iepazināmies? (smejas) kā-
das četras reizes mēs noteikti esam bijuši. 

M. Un ko jūs varat pateikt par Garkalnes novadu?

r. vispār ļoti jauki cilvēki, tādi atvērti un labestīgi. No-
vēroju, ka viņi aktīvi darbojas tajā kultūras centriņā. 
katrs dara savu, viens tur tējiņas vāc, otrs rokdarbus 
dara, trešais uztur Jaunsudrabiņa piemiņas istabu. es 
domāju, ka tas ir ļoti labi, cilvēki dara to, ko viņi spēj 
un var. garkalne tāda enerģētiski gaiša vieta. Tagad 
šūpoles uztaisīja, ļoti brīnišķīgi, tā ir tāda vieta, kas ir 
ievērības cienīga, jo kultūras centram ir jābūt. enerģē-
tiski tā vieta ir laba un tur var veikt tādas darbības, kas 
sakārto cilvēku. 

M. Kā izpaužas cilvēka sakārtošana, kā jums tas sākās?

r. Sākšu ar savu vārdu, ko man deva vecāki. vārds 
ramants sanskritā nozīmē Dieva dots, to man iztul-
koja. Man, līdz ar to, ir misija nest šīs senās zināšanas 
un dot tās cilvēkiem - ne tikai par folkloru, bet arī par 
dziedniecību. 

M. Cik ilgi jūs ar to nodarbojaties?

r. es jau no bērnības to esmu darījis. es redzēju to kā 
rokas iešūpo un pamēģināju arī. 

M. Vecāki iemācija?

r. Man bija viens radinieks, kurš iemācīja. viņam bija 
astoņdesmit gadi. Mammai sāpēja zobs un tad viņš 
noņēma zobu sāpes. Domāju, ka jāpamēģina man arī, 
varbūt izdosies? viņš man parādija tehniku, kā strādāt 
un es pamēģināju. ar bērniem spēlējāmies dārzā, zie-
mā un es teicu vienam kaimiņam: es tevi iemidzināšu. 
viņš man saka: Nu nē, Tu mani nevarēsi iemidzināt. 
es saku: Labi, pamēģināsim, nogulies uz benķīša. es 
pārlaidu roku pāri viņam un viņš aizmiga. Pagāja kā-
das piecas minūtes un viņš pamodās un teica: Bet es 
patiešām aizmigu. Tā es sapratu, ka man ir kaut kādas 
spējas. 

Tad es vienu brīdi domāju, vai ar mani nenotiek kaut 
kas jocīgs, vai es pats jūku prātā? Pēc tam, kad aizgāju 
paklausīties dziednieku kursus, tad es uzzināju, ka nē 
- tas viss ir normāli, bet nevar īsti izskaidrot, kāpēc tas 
viss tā ir. 

M. Kāda ir jūsu profesionālā izglītība?

r. es esmu mūziķis. Mamma bija koklētāja un mūzika 
jau no bērna kājas man ir “iespiedusies” ausīs. kad viņa 
piedalījās bērēs ar elvīru Baldiņu, kurai tagad ir 95 gadi, 
viņa runāja dzeju un spēlēja kokli. Bija tā, ka es vienā 
kapličā biju līdzi uz bērēm, kur viņa spēlēja kokli. Citi vi-
ņai prasīja: kas jums tādā smalkā balstiņā līdzi dziedā-
ja? Mamma uztraucās, ka bija iztraucētas tās bedības. 
Nē, nē viss bija kārtībā, tikai interesē... (smejas) Tas biju 
es un nu Tu redzi, kā ir sanācis...

M. Labi, liels paldies!

r. Lai Dievpalīgs. 

Mārcis Bauze-krastiņš

PAR JĀņU SVINĒŠANU UN CITĀM DIEVTURU TRADĪCIJĀM
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